

Mr. Willis Odek

Willis Odek has over two decades of experience in research, monitoring and evaluation in the field of population, health and development, including technical areas of family planning, key populations' interventions, malaria, nutrition, employment interventions, and population and health data systems. He is currently a Population and Development Advisor at UNFPA Arab States Regional Office, providing strategic technical, programmatic and thought leadership in population-related data generation, analysis and dissemination. Prior to this, he worked within the Middle-Income Countries' (MIC) Technical Hub at the UNFPA East and Southern Africa Regional Office (ESARO) for four years, providing tailored technical assistance in population and development, policy and program development, research and knowledge management. He has previously been Chief of Party/Senior Technical Advisor for MEASURE Evaluation, the US Agency for International Development's global flagship project for strengthening population and health data systems in Tanzania from 2013-2019 and Technical Lead for epidemiology and M&E of Key Populations' HIV programs in Kenya and Nigeria with the University of Manitoba's Centre for Global Public Health from 2011-2013. He has also been a Research Associate with FHI360 in Kenya (2005-2006), HIV Strategic Information Specialist with UNDP Somalia (2005) and a research manager of a pioneer intervention study on the potential role of microfinance and microenterprise development in HIV prevention among vulnerable populations, with the University of Nairobi's STD/HIV Control Project (1998-2005). He holds an MSc in Demography and Health from the London School of Hygiene and Tropical Medicine, UK, and a PhD in Sociology from the University of Aberdeen, Scotland, UK.

السيد ويليس أوديك

يمتلك السيد ويليس أوديك خبرة عريضة تمتد لأكثر من عقدين في البحث والرصد والتقييم في مجال السكان والصحة والتنمية، بما في ذلك المجالات التقنية لتنظيم الأسرة، والتدخلات السكانية الرئيسية، والملاريا، والتغذية، وتدخلات العمالة، ونظم البيانات السكانية والصحية. ويشغل في الوقت الحالي منصب مستشار السكان والتنمية في المكتب الإقليمي للدول العربية التابع لصندوق الأمم المتحدة للسكان، حيث يوفر القيادة الاستراتيجية الفنية والفكرية في إنتاج البيانات المتعلقة بالسكان وتحليلها ونشرها. وقبل أن يتقلد هذا المنصب، عمل في المركز الفني للبلدان المتوسطة الدخل في المكتب الإقليمي لشرق وجنوب أفريقيا التابع لصندوق الأمم المتحدة للسكان لمدة أربع سنوات، قدم خلالها مساعدة فنية متخصصة في مجال السكان والتنمية، وتطوير السياسات والبرامج، والبحوث وإدارة المعرفة. وقد شغل سابقاً منصب رئيس الحزب / كبير المستشارين الفنيين لتقييم القياس MEASURE، المشروع العالمي الرائد للوكالة الأمريكية للتنمية الدولية لتعزيز أنظمة البيانات السكانية والصحية في تنزانيا من 2013-2019، كما شغل منصب القائد الفني لعلم الأوبئة والرصد والتقييم لبرامج فيروس نقص المناعة البشرية للسكان في كينيا ونيجيريا مع مركز الصحة العامة العالمية بجامعة مانيتوبا من 2011-2013. فضلاً عن ذلك، فقد كان باحثاً مشاركاً في المنظمة الدولية لصحة الأسرة (FHI 360) في كينيا (2005-2006)، وأخصائي معلومات استراتيجية لفيروس نقص المناعة البشرية مع برنامج الأمم المتحدة الإنمائي في الصومال (2005) ومدير أبحاث لدراسة تدخل رائدة حول الدور المحتمل للتمويل الأصغر وتنمية المشاريع الصغيرة في الوقاية من فيروس نقص المناعة البشرية بين السكان المعرضين للخطر، مع مشروع مكافحة الأمراض المنقولة بالاتصال الجنسي / فيروس نقص المناعة البشرية بجامعة نيروبي (1998-2005). على الصعيد الأكاديمي، فهو حاصل على درجة الماجستير في الديموغرافيا والصحة من كلية لندن للصحة والطب الاستوائي بالمملكة المتحدة، ودرجة الدكتوراه في علم الاجتماع من جامعة أبردين بإسكتلندا بالمملكة المتحدة.